
   

 
 13 november 2023 
 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 

 

Plats och tid Nackasalen, måndagen den 13 november 2023 kl. 09.00-21.53  

(ajournering kl. 16.43-16.49) 
 

Utses att justera Per Norling (M)  

§§ 316-323 och 325-332 (block 1-6 § 

332) 

Helene Skantze (M) 

332-338 (block 7-10 § 332) och 324  

 

Håkan Athari Håkansson 

(S) 

§§ 316-323 och 325-332 

(block 1-6 § 332) 

Henrik Frank (S) 

§§ 332-338 (block 7-10 § 

332) och 324 

 

 

Paragrafer  

 

§§ 316-338 

 

Justeringsdatum  13 november 2023 §§ 321-329 

(omedelbar justering) 

22 november 2023, §§ 316-320, 330-338 

 

Ärendena hanterades i följande ordning: 

§§ 316-323, 325-338, 324  

 

 

   

Underskrifter Sekreterare  

  Anna Guteland                      Amanda Ivanov 

 Ordförande  

  Eva Öhbom Ekdahl               

 Justerande  

  Per Norling                       Håkan Athari Håkansson                                      

  Helene Skantze                 Henrik Frank 

 

  



 
2 (74) 

 13 november 2023 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
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Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 2023-11-13 

Anslaget sätts upp 2023-11-14 

Anslaget tas ned 2023-12-06 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 

 

  



 
3 (74) 

 13 november 2023 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 

T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 

N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 

paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

 

 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  

 Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X   Per Norling T  

Richard Herrey -   Elisabet Engström T  

Filip Wiljander  X   Filippa Althoff T §§ 316-323, 

325-332 

(block 1) 

Eva Öhbom Ekdahl X   Johan Hiller T  

Peter Zethraeus  X   Oskar Rosell -  

Eivor Örenmark -   Pernilla Hsu Båberg N  

Oliver Rykatkin X  §§ 332 

(block 2) -

338 och 324 

Noa Cortinez Samenius T §§ 316-323, 

325-332 

(block 2) 

Cecilia Gardner Larsson -   Christina Rinman -  

Christina Ramm-Ericsson X    Christian Listérus N  

Mikael Sandström X   Camilla Boström T §§ 332-338 

och 324 

Helene Skantze X      

Andreas Brännström X  § 332 (block 

3) – 338 och 

324 

   

Agnes Palinski X  §§ 316-323, 

325-331 
   

Anders Bruhn  X      

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Asta Groth X      

Bo Bergkvist X      

Dominique Faymonville X      

Angela Berglund X      
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Ledamöter X/-   Ersättare T/N  

 Centerpartiet (C) 

Johan Krogh X   Håkan Ekengren T §§ 332 (block 

4)  

Emma Eide  X   Birgitta Rönnqvist T §§ 332 (block 

5) – 338 och 

324 

Hans Peters X   Caroline Westerståhl N  

Christine Lorne X  §§ 316-323, 

325-332 

(block 3) 

   

Martin Hedman X      

  
Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Charlie Hedhav T §§ 332 (block 

6) – 338 och 

324 

Monica Brohede Tellström X  §§ 316-323 

och 325-332 

(block 5) 

Maria Lidzell -  

Martin Sääf X      

 Kristdemokraterna (KD) 

Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 

Johanna Kvist  X   Magnus Duvnäs  N  

Andreas Andersson  X   Lovisa Emanuelsson -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Anders Dorby T §§ 316-323 

och 325-332 

(block 6) 

Espen Bjordal X  §§ 332 

(block 7) – 

338 och 324 

Moska Hassas T  

Maria Raner X   Eva Berg Arbro N  

Henrik Unosson -   Emelie Norborg Friberg -  

Majvie Swärd  X   Stefan Hult T §§ 316-323, 

325-332 

(block 4) 

Mattias Qvarsell  X      

Alva Dahn X      

Håkan Athari Håkansson X      
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Ledamöter X/-   Ersättare T/N  

Ella Tegsten X  §§ 332 

(block 5) -

338 och 324 

   

Henrik Frank X      

Helena Westerling X      

 Nackalistan (NL) 

Konstantinos Irina X   Päivi Dahlin N  

Mikael Carlsson  X   Bosse Ståldal (-) -  

Lina Olsson  X   Annette Backlund -  

YuSie Rundkvist Chou  X   Maria Fernstedt (-) -  

Lamin Jatta Modigh X      

Christina Ståldal (-) X       

Kristina Granlund X      

 Sverigedemokraterna (SD) 

Esa Örmä X   Danuta Knapp N  

Leonid Yurkovskiy X    Markus Wiechel -  

Lars Alexandersson X      

Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 

Alena Jukic X    Johanna Carnvik Schöier -  

Lisa Rasmussen X   Emma Bonér N  

Tomas Ottosson X      

Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 

Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen Rydstedt T §§ 316-323, 

325-332 

(block 4) 

Lisskulla Zayane X  §§ 332 

(block 5) -

338 och 324 

Maria Bang N  

Joel Lallerstedt X      
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§ 316  

Val av justerare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Per Norling (M) och Håkan Athari Håkansson (S) att 

justera §§ 316-332 (block 1-6 av § 332) samt åt Helene Skantze (M) och Henrik Frank (S) 

att justera §§ 332-338 (block 7-10 av § 332)  i protokollet, tillsammans med ordföranden. 

Justeringen äger rum den 13 november 2022 och den 21 november 2023.* 

 

*Notera att protokollet justerades 22 november. 

- - - - - 
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§ 317 KFKS-2023-00001 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 

meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Inga anmälningar har inkommit. 

 

- - - - - 
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§ 318 KFKS-2023-00655 

Interpellation – Är du villig att be Trafikverket att skjuta 

på införandet av broavgift? 
Interpellation den 19 juni 2023 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 

Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades.  

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 
 

- - - - - 
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§ 319 KFKS-2023-01009 

Interpellation – Om beslutsgången vid 

sammanslagningen av Saltsjö-Duvnäs skola 
Interpellation den 16 oktober 2023 av Jan Salomonsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats 

Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 

förslag – och fann att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  

Det är ytterst anmärkningsvärt att kommunstyrelsens ordförande inte vet när 

sammanslagningen av Saltängens och Duvnäs skolor skedde eller av vem beslutet fattades. 

Vi socialdemokrater har verkat för att politiskt ansvar i frågan om nedläggningen av 

Saltängens skola ska tas. Det är inte rimligt att ett beslut om sammanslagning av två skolor 

som ingen verkar känna till kan ligga till grund för en nedläggning idag. Ett beslut av den 

digniteten borde dessutom fattas uttryckligen, att hänvisa till en skrivning i en större 

organisationsförändring ska inte räcka. Beslut om nedläggning av skolor ska fattas politiskt 

och det kommer vi socialdemokrater fortsätta att verka för. 

 

Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  

Nackalistan anser likt interpellanten att Saltsjö-Duvnäs skola och Saltängens skola är två 

separata skolor/skolenheter. Vi anser även att sammanslagningen för ett decennium sedan 

troligen är att betrakta som ogiltig då inget kommunalt beslut om detta fattats. 

Nedläggningsbeslutet 2022, som fattats av den nytillträdde rektorn själv, är därmed att 

betrakta som ogiltigt då skollagen inte medger att lägga ned skolenheter utan politiska 

beslut. Vi menar även att Saltsjö-Duvnäs skola och Saltängens skola knappast kan slås 

samman till en skolenhet i framtiden, ens genom ett politiskt beslut, eftersom skollagen 

förhindrar detta; 

skolorna är belägna över en kilometer ifrån varandra, de ligger på helt olika adresser med 

olika postnummer, det är fyra busshållplatser att åka emellan, är benämnda med två olika 

namn, har olika arkitektur, har separata matsalar och gymnastiksalar och har tidigare haft 

olika pedagogiska inriktningar.  
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Slutligen är Nackalistan starkt emot att genom politiskt beslut i framtiden lägga ner 

Saltängens skola och flytta barnen till Saltsjö-Duvnäs skola, då det bl a skulle innebära 

trånga lokaler och utemiljö som inte är dimensionerade för det antalet elever. Nackalistan 

kommer att ta del av laglighetsprövningen av besluten i förvaltningsrätten och hoppas att 

det blir en klargörande dom för de bägge besluten (sammanslagning kring 2010–2014 och 

nedläggning 2022). 

 

Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  

Vänsterpartiet tackar för ett ärligt svar på interpellationen. 

Delegationsordningen som gällde 2008 angav under punkt 46 till 48 att 

kommunstyrelsens verksamhetsutskott har delegerats 

beslut om strategisk inriktning för verksamheterna 

beslut om förändring av verksamhetsområdesorganisation 

beslut om större verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av 

verksamhet 

Delegationsordningen som gäller idag anger under punkt 12.1 till 12.3 att 

verksamhetsutskottet delegerats 

beslut om strategisk inriktning för verksamheterna på verksamhetsnivå 

beslut om förändring av verksamhetsområde 

beslut om större verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av 

verksamhetsområde 

Det verkar alltså inte som om delegationsordningen ändrats i något väsentligt avseende 

sen 2008. 

2008 genomfördes en omfattande omorganisation av verksamheterna i Saltängens skola 

och Duvnäs skola. Det är förmodligen med hänvisning till den och till att de båda 

skolorna någon gång under året fick en gemensam rektor som Skolinspektionen uttryckt 

att det var då skolorna slogs samman. 

När omorganisationen presenterades för elevernas föräldrar reagerade många på att det 

var en rektor som fattat beslut om den utan att något politiskt beslut hade fattats. Många 

begärde att få se beslutsunderlagen, och vissa tyckte att politikerna flydde sitt ansvar. 
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En förälder bland alla de som reagerade mailade den dåvarande moderata ordföranden i 

utbildningsnämnden i december 2008, och fick som svar att rektorernas befogenheter 

måste ligga i linje med deras ansvar för verksamhetens ekonomi. Samma förälder 

ställde då en följdfråga: 

Innebär skolornas långt gående befogenheter att skolledningen vid en 

kommunal skola har mandat att lägga ner ett helt stadiums årskurser vid 

sin skola? 

I svaret på dessa frågor meddelande ordföranden följande: 

En sak är kristallklar dock - ingen nedläggning av kommunala skolor kan 

ske utan att det fattas ett politiskt beslut av utbildningsnämnden och 

kommunstyrelsen. 

Det rådde alltså lika lite tvivel hos moderaterna 2008 om hur delegationsordningen 

skulle tolkas som det gör idag. Men tolkningarna är trots det helt motsatta.  

Det var kristallklart 2008 att politiskt ansvar ska tas för nedläggningar. 2023 anses en 

nedläggning kunna ske helt korrekt, utan politiskt ansvar, bara man hittar en framkomlig 

väg genom en serie av beslut fattade av tjänstepersoner. 

Det är en sak till som är kristallklar: 2008 fanns det en skola, som föräldrar var 

engagerade i att ha kvar. 

Kristallklart är det också nu tack vare det här interpellationssvaret att Inget politiskt 

beslut om nedläggning av den skolan har fattats, vare sig 2008, 2023 eller något år 

däremellan. 

2023 finns det en skola, som föräldrar är engagerade i att ha kvar.  

Ändå är kommunstyrelsens officiella uppfattning att inget har gått fel om den skolan 

upphör att finnas nästa år. Med gott samvete överlåter man därför åt en nytillsatt rektor 

att förklara allt detta för dessa engagerade föräldrar. Vissa skulle kanske till och med 

kalla det förfarandet “lite fegt”. 

Vänsterpartiet anser att delegationsordningen är och har varit tydlig hela tiden. Politiskt 

ansvar ska tas för nedläggning av kommunala skolverksamheter. Det är kristallklart. 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det är en rad beslut genom åren som gjort att Saltängens skola upphört att vara en egen 

enhet. Miljöpartiet tycker det är oklart när och av vem dessa beslut tagits men att följden nu 
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är högst olycklig. Vi anser inte att den tidigare sammanslagningen har betydelse för beslutet 

att säga upp lokaler eftersom vi anser att det beslutet inte kan delegeras. 

Den tolkning som kommunen nu gör i frågan om uppsägningen av lokalerna får följderna 

av misstro mot det demokratiska systemet, förtroendevalda, kommunen samt en enskild 

rektor som satts i en svår situation. Som politiker har vi å ena sidan inte fått underlag för 

beslutet från tjänstepersoner, å andra sidan fått mycket underlag från engagerade och 

upprörda medborgare. Miljöpartiet anser att det ska vara ett politiskt beslut då det enligt 

oss inte rör sig om en liten lokalfråga, vare sig att säga upp eller teckna avtal för nya lokaler 

utanför en skolas juridiska fastighet. Detta eftersom ett sådant beslut är del av en helhet 

med ansvar för sådant som arbetsmiljö, utemiljö och trafiksituation. 

Som vi ser det så ska lokalförändringen inte genomföras innan laglighetsprövningen är 

avgjord i rätten. I ett andra steg vill vi titta på hur tillägget i skolförordningen om möjlighet 

att delfinansiera lokalkostnaderna utanför skolpengen kan appliceras. Detta tror vi också 

kan vara en lösning kommande år eftersom kommunen inte frånträder lokalerna förrän 

2028. Möjligheten att kvarstå i lokalerna finns då samtidigt som alla engagerade föräldrar 

får en chans att vända utvecklingen för skolan. 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet:  
Hur det har kommit sig att beslutsgången har blivit som denna är lite oklart i den 

beslutsmässiga dimman i Nacka verkar det, av svaret att döma. Att en chefsperson i Nacka 

i praktiken ikläder sig rollen av politiker vad gäller avyttring av en skola är 

häpnadsväckande. Inte häpnadsväckande vad gäller beviljad delegation för rektors utan ur 

en byråkratisk och politisk synvinkel. Om inte Nackas medborgare har något att säga till 

om vad gäller etablering eller avetablering av en skola så är det inte mycket bevänt med 

demokrati och inflytande i denna kommun. Denna skolfråga är en av de viktigaste 

politiskt/demokratiska frågorna som en kommun har att hantera. Jag såg ett hastigt inslag i 

nyhetsrapportering på tv från en annan kommun vad gällde ett liknande ärende, som också 

hade gått vidare till Förvaltningsdomstolen. Då hade kommunen fällts med hänvisning till 

ett demokratiskt medborgarperspektiv. Det kanske också drabbar Nacka.  

Det behöver bli slut på den fega trenden att gömma sig bakom tjänstepersoner och låta 

dem fatta i hög grad politiska beslut som detta. Nackas föräldrar och elever förtjänar bättre 

än så. Teoretiskt skulle man kunna minska andelen rektorer ytterligare så att det bara fanns 

t ex fyra stycken som då hade chefsskap över kanske 7 skolor var och då kunde flytta, 

minska och slå ihop dessa efter eget huvud och en snål budget som de har tilldelats. Då 

skulle Nackas invånare inte ha ett politiskt inflytande på ett sådant beslut och inte heller 

kunna utkräva ett politiskt ansvar. Slutligen så tror jag att skolans namn, Saltsjö-Duvnäs 

skola, har det av en sedan länge en anledning, att det är en självständig skola med egen 

identitet och uppfattas också så. Den reform som ledde till att öka antal skolor och enheter 

per rektor och sades ha till syfte att öka kvaliteten i skolverksamheten är jag tveksam till. 
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Tror faktiskt att det bara är Nacka som verkar tro på en klar förbättring av verksamheten 

med färre rektorer och fler skolor per chefshuvud. I alla fall har pedagogiska experter och 

forskare slagit fast att utvecklingen borde gå i motsatt riktning för att förbättra och utveckla 

pedagogiska skolverksamheter. Det är nog bara snöd budgetvinning som har fått Nacka att 

gå åt detta håll som vi nu ser ett väntat resultat av.  

 

- - - - - 
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§ 320 KFKS-2023-01010 

Interpellation – Om Nackas kvalitetsstyrning i 

hemtjänsten 
Interpellation den 16 oktober 2023 av Lisa Rasmussen (V) till äldrenämndens ordförande Tobias 

Nässén (M) 

Beslut 
Interpellationen bordlades.  

Handlingar i ärendet 
Svar 

Interpellationen 

 
- - - - - 
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§  321 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 

kulturnämnden från Richard Wikström samt val av 

ersättare för (M) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ersättare väljs Albin Sundberg (M). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§  322 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 

fritidsnämnden från Anders Dorby samt val av ersättare 

för (S) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ersättare väljs My Olsson (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - 
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§ 323 KFKS-2023-00729 

Val av ledamot i kulturnämnden efter Elisabet Engström 

(M) t.o.m. 2023-12-31  

Beslut 
Till ny ledamot väljs Richard Wikström (M). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

- - - - - 
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§ 324 KFKS-2023-00729 

Val av ersättare i överförmyndarnämnden efter Peter 

Wedel (L) t.o.m. 2026-12-31 

Beslut 
Till ny ersättare väljs Markus Clasén (L), beslutet gäller från den 5 december 2023. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

- - - - - 
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§ 325 KFKS-2023-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 

Nacka Energi AB från Karin Bünger samt val av ledamot 

för (L) t.o.m. 2024-04-12 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Val av ny ledamot bordläggs. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§ 326 KFKS-2023-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 

fritidsnämnden från Ella Tegsten samt val av ledamot för 

(S) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ledamot väljs Anders Dorby (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

- - - - - 
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§ 327 KFKS-2023-00729 

Val av 2:e vice ordförande i fritidsnämnden efter Ella 

Tegsten för (S) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till ny 2:e vice ordförande väljs Moskas Hassas (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

- - - - - 
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§ 328 KFKS-2023-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 

kommunstyrelsen från Ella Tegsten samt val av 

ersättare för (S) t.o.m. 2026-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 

Till ny ersättare väljs Stefan Hult (S). 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

- - - - - 
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§  329 KFKS 2022-00729 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 

i Nacka kommunfullmäktige fr.o.m. 2023-11-13. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Ella Tegsten (S) begäran om entledigande och överlämnar 

ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

- - - - - 
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§ 330 KFKS-2023-00995 

Revidering av reglemente 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige antar revidering av reglementen i enlighet med bilagorna 1-6 till 

tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 2023. Revideringarna träder i kraft den 1 januari 

2024. 

Sammanfattning av ärendet 
En översyn av nämndernas reglementen har genomförts. Syftet med översynen är att 

säkerställa att reglementena ligger i linje med Mål och budget samt att de är uppdaterade 

utifrån nämndernas olika ansvarsområde och gällande lagstiftning. I översynen har även 

reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen ingått då den 

har bäring på nämndernas reglementen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 2023 

1. Kommunstyrelsens reglemente med förslag på ändringar 

2. Miljö- och stadsbyggnadsnämndens reglemente med förslag på ändringar 

3. Nämnden för arbete och försörjnings reglemente med förslag på ändringar 

4. Socialnämndens reglemente med förslag på ändringar 

5. Äldrenämndens reglemente med förslag på ändringar 

6. Reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen 

Yrkanden 
Alva Dahn (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) 
och Christina Ståldahl, (-) bifall till följande tilläggsförslag:  
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
Kommunfullmäktige antar revidering av reglementen i enlighet med bilagorna 1–6 till 

tjänsteskrivelse daterad den 24 oktober 2023, med ändringarna att punkt H7 i bilaga 1 

stryks och att punkt B10 i bilaga 2 lyder “Besluta om planbesked.”. Revideringarna träder i 

kraft den 1 januari 2024.” 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens 

förslag. Johan Krogh yrkade därvid avslag på ändringsförslaget från Alva Dahn (S). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – kommunstyrelsens förslag och 
förslaget från Alva Dahn. Ordföranden konstaterade att fullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja den de ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat bifalla Alva Dahns förslag.” 

Vid votering avgavs 36 ja-röster och 24 nej-röster.  

 

Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 

förslag.  

 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1 

Protokollsanteckning 
Alva Dahn lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  

Vi socialdemokrater är oroade över den maktkoncentration som sker runt 

kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har i uppdrag att samordna alla nämnder så att vi inte 

jobbar i stuprör, men det betyder inte att alla beslut ska fattas i just kommunstyrelsen. Det 

finns dessutom en rättssäkerhetsaspekt i att alla beslut om planbesked fattas av samma 

nämnd, för att minimera risken att liknande fall behandlas olika. Vi anser därför att beslut 

om planbesked ska fattas i miljö- och stadsbyggnadsnämnden.  

 

Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan anser att subsidiaritetsprincipen ska gälla, vilket för miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden innebär att start-PM, detaljplaner, planprogram, områdesplan och 
översiktsplan ska tillstyrkas i nämnden. Det ekonomiska ansvaret ska dock fortsatt ligga i 
kommunstyrelsen. 
 

- - - - - 
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§ 331 KFKS-2023-00766 

Fastställande av tomträttsavgäld för småhustomträtter i 

Sigfridsborg, Älta  
Älta 30:38 med flera 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälder, enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens 

tjänsteskrivelse den 13 september 2023, att gälla från och med den 1 januari 2025 och 

under kommande 10-årsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 

enligt ovan, följande. 

a. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till gruppchef för mark-och fastighetsutveckling 

inom fastighetsenheten att för kommunens räkning underteckna överenskommelserna 

om omreglering av tomträttsavgälder. 

b. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen eller den hen i sitt ställe sätter, att föra 

kommunens talan i domstol i mål om omreglering av de av kommunfullmäktige 

fastställda tomträttsavgälderna. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande. 

c. Kommunstyrelsen fastställer friköpspriset till 50 procent av fastigheternas 

marktaxeringsvärde, enligt bilaga 1 till fastighetsenhetens tjänsteskrivelse den 13 

september 2023. Friköpspriset förutsätter att framställan görs senast den 31 december 

2023 och av att tomträttshavaren skickat in undertecknat köpekontrakt till kommunen 

senast 12 månader efter nämnda tidpunkt. 

d. Under förutsättning av beslut enligt punkt c ges gruppchef för mark- och 

fastighetsutveckling inom fastighetsenheten i uppdrag att för kommunens räkning 

underteckna avtalen om friköp. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun upplåter mark med tomträtt för sextiofem bostadsfastigheter i området 

Sigfridsborg i Älta. Tomträtternas avgäldsperiod löper på 10 år och innevarande period 

löper ut den 31 december 2024. Senast ett år före omregleringstidpunkten kan parterna 

träffa överenskommelse om ny avgäld. Nuvarande avgälder varierar mellan 21 500 och 25 

000 kronor per år för berörda tomträtter. 
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Fastighetsenheten föreslår att de aktuella avgälderna ska fastställas att gälla för 

nästkommande avgäldsperiod från och med den 1 januari 2025. Avgälderna har beräknats 

med utgångspunkt i 50 procent av respektive marktaxeringsvärde och enligt rättspraxis med 

en avgäldsränta om 3 procent. 

Ett beslut i enlighet med förslaget innebär en fortsatt årlig intäkt till kommunen om 

1 724 000 kronor för kommande 10-åriga avgäldsperiod, vilket är en årlig ökning med 267 

025 kronor från tidigare avgäldsperiod. 

Fastighetsenheten föreslår att tomträttshavare medges friköpa sina tomträtter till 50 

procent av respektive fastighets marktaxeringsvärde. En förutsättning för att få friköpa till 

ett pris baserat på nu gällande marktaxeringsvärde är att framställan görs senast den 31 

december 2023 och att tomträttshavaren ska ha inkommit med undertecknat köpekontrakt 

till kommunen senast 12 månader efter nämnda tidpunkt. 

Handlingar i ärendet 
1. Tomträttsavgälder och friköpspris 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på punkterna C och D i kommunstyrelsens förslag. 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Gunilla Grudevall-

Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut avseende 

huvudbeslutet och fann att fullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag 

avseende punkt A och B.  

 

Därefter konstaterade ordföranden att det fanns två förslag till beslut avseende förslag C 

och D –kommunstyrelsen beslut samt yrkandet om avslag på detsamma. Ordföranden gav 

förslag om följande propositionsordning, kommunstyrelsens förslag mot avslag, och fann 

att kommunfullmäktige avslog Tomas Ottossons yrkande.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  

Nackalistan bifaller beslutet om att fastställa en ny tomträttsavgäld för perioden 1 januari 
2025 och tio år framåt. Vad gäller det av kommunstyrelsens fastställda friköpspriset, 50 
procent av fastigheternas marktaxeringsvärde, ställer sig Nackalistan frågande till om det 
verkligen är ett rimligt och marknadsmässigt försäljningspris? Om kommunen ska sälja ut 
mark till nackaborna bör det självklart ske till ett marknadsmässigt pris och inte till 

underpris, eftersom det är nackabornas gemensamma tillgångar vi säljer ut. 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
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Miljöpartiet står bakom hela beslutet även om vi egentligen anser att det är fel att sälja ut 

tomträtter. Tomträtter har ett stort värde för kommunen, både för den årliga avkastningen, 

värdet för kommande generationer, och som försäljningsobjekt om det skulle krisa i 

framtiden. Nu har dock detta pågått i så pass många år att det skulle vara mot 

kommunallagens likabehandlingsprincip att ändra på förutsättningarna idag. 

Kommunen tappar dock årliga intäkter från de tomträtter som säljs vilket påverkar 

kommunens driftbudget negativt. Eftersom kommunen har sålt så många tomträtter de 

senaste åren handlar det om mångmiljonbelopp årligen i förlorade intäkter. Det är pengar 

som med kommunens sätt att resonera måste sparas in någonstans, till exempel genom 

besparingar inom välfärden. När Nacka bygger stad skapas å andra sidan nya värden, bl.a. i 

form av nya tomträtter för hyresfastigheter, men vi har aldrig fått se någon form av 

balansräkning över detta. Miljöpartiet tycker det är anmärkningsvärt att kommunen saknar 

en mer sammanhållen, långsiktig strategi för sitt markinnehav. Vår åsikt är att vi bör 

förvalta markinnehavet på ett sådant sätt att avkastningen på detta ökar över tid. På så sätt 

lämnar vi över ett högre värde till nästa generation, istället för att ta av det som tidigare 

generationer har sparat ihop och lämna över ett lägre värde. 

 

- - - - - 
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§ 332 KFKS-2023-00099 

Mål och budget 2024-2026 för Nacka kommun 

Beslut 
A. 

Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av ärendet ska delas in i nedanstående 

block. Under inledningsblocket följer talarordningen partistorleken och därefter är första 

och andra inlägget under varje block avsedda för den som är ordförande och 2:e vice 

ordförande i respektive nämnd. Byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke 

tjänstgörande ersättare har yttranderätt. 

Den på förhand beslutade överenskommelsen om talartider gäller för debatten. 

Överenskommelsen innebär 5 minuter talartid per parti per block plus 1 minut per erlagd 

motion samt reservtid enligt överenskommelse.  

1. Inledning och allmänpolitisk debatt 
2. Kommunstyrelsen, överförmyndarnämnden, övergripande och skattesats 
3. Kulturnämnden 
4. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden  
5. Natur- och trafiknämnden  
6. Socialnämnden 
7. Äldrenämnden  
8. Arbets- och företagsnämnden 
9. Utbildningsnämnden 
10. Fritidsnämnden  

 

Beslut om mål och budget, samt i förekommande fall beslut om budgetpåverkande 

motioner, fattas inom respektive block. 

B. 

Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2024–2026. 

Skattesatsen för år 2024 fastställs till 17:88. 

C. 

Motion 45 (S) - Kostnadsfri pedagogisk skollunch för personal inom Välfärd skola  
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa kostnadsfria pedagogiska måltider inom 

Välfärd skolas grundskolor. Kommunfullmäktige noterar att den pedagogiska måltiden ingår i 

skolpersonalens arbetstid och erbjuds subventionerat som en skattefri förmån för de som vill 
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äta den, och att skolpersonalen har en schemalagd lunchrast, samt att summan för pedagogisk 

lunch bedöms som skälig. Motionen är med denna notering färdigbehandlad. 

Motion 56 (S) - Avgiftsfri skolfrukost 

Kommunfullmäktige beslutar avslå motionens förslag att införa avgiftsfria skolfrukostar i 

Nackas kommunala skolor, eftersom frågor som rör resursfördelningen på en skola 

(exempelvis avgiftsfria frukostar) beslutas av respektive rektor och inte av kommunfullmäktige. 

Kommunfullmäktige noterar även att det ingår i vårdnadshavarnas ansvar att tillse att elever får 

en näringsriktig frukost. Motionen anses med detta färdigbehandlad. 

Motion 49 (V) - Kostnadsfri frukost till Nackas elever i grundskola och gymnasium  
Kommunfullmäktige beslutar avslå förslagen i motionen om avgiftsfri skolfrukost till Nackas 

elever. Kommunfullmäktige noterar att det ligger inom rektors ansvar att besluta om 

resursfördelningen på respektive skola (exempelvis avgiftsfria frukostar). Kommunfullmäktige 

noterar vidare att det ingår i vårdnadshavarnas ansvar att se till att elever får en näringsriktig 

frukost. Det finns således inte något behov av att påtala behovet av en statligt finansierad 

kostnadsfri frukost för alla landets skolelever. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Motion 46 (SD) - Kommunstödd bastuflotte och bastuförening i Fisksätra  
Kommunfullmäktige avslår motionen. Det ingår inte i det kommunala kärnuppdraget att 

tillhandahålla bastuflotte i kommunal regi. Kommunfullmäktige noterar att om en fristående 

aktör önskar initiera iordningsställande av en bastuflotte och bilda en bastuförening i Fisksätra 

finns möjlighet att ansöka om bygglov och strandsskyddsdispens hos kommunen. Motionen är 

med denna notering färdigbehandlad. 

Motion 47 (S) - Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för 
medarbetare inom Nacka kommun  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då det inte är förenligt med skatte-

lagstiftningen att erbjuda valbarhet mellan friskvårdsbidraget och en friskvårdstimme per vecka. 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 54 (S) - Medlemskap i Klimatkommunerna  
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ansöker om medlemskap för Nacka kommun i 
nätverket Klimatkommunerna under 2023. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 53 (S) - Kostnadsfria mensskydd i Nackas kommunala skolor  
Kommunfullmäktige noterar att idag det redan finns tillgång till och möjlighet att hämta 

kostnadsfria mensskydd vid behov hos skolsköterskorna i Nackas kommunala skolor. Skolorna 

bör göra det tydligt för eleverna var detta erbjuds och säkerställa att det också finns 

lättillgängligt när skolsköterskan inte är på plats. Med detta är motionen färdigbehandlad.  

Motion 52 (S) - Inrätta och bilda ett kommunalt fastighetsbolag  
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Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då kommunen möjliggör 

bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att bilda ett kommunalt bostadsföretag 

som förvaltar, bygger och förvärvar hyresrätter samt kostnaderna inte står i relation till nyttan. 

Motion 58 (NL) - Hyr föreningslokaler i Henriksdal, Saltsjöqvarn, Finnboda eller 

Kvarnholmen 

Kommunfullmäktige noterar att Östlig förbindelse är riksintresse för kommunikation och att 

beslut om att ändra detta inte är möjligt att göra på kommunal nivå. Kommunfullmäktige 

noterar även att det redan pågår ett arbete med att tillskapa nya idrottsytor på Sicklaön som 

motsvarar intentionen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 55 (S) - Ta hand om och bevara kulturhistoriska byggnader i Nacka 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 

förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 48 (-) - Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet  
Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan arbetar i enlighet med förslaget i motionen 

och att det till hösten kommer att kunna göras ännu mer riktade insatser mot gångbanorna i 

och med nytt snöröjningsavtal. Motionen är därmed färdighandlad. 

Motion 59 (NL) - Utred regelbundet trafiksituationen på Kvarnholmsvägen och identifiera 
åtgärder  
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i syfte att utreda trafiksituationen längs 
Kvarnholmsvägen (en områdesutredning kopplat till pågående stadsutveckling), vilket ligger i 
linje med intentionen i motionen. Kommunfullmäktige noterar även att det pågår ett 
systematiskt arbete i kommunen för att identifiera, prioritera och sätta in åtgärder i syfte att 
förhindra trafikstockning och fortkörning, begränsa trafikbuller och öka trafiksäkerheten vid 
skolor och övergångsställen, vilket ligger i linje med intentionen i motionen. Motionen är 
därmed färdigbehandlad.  

Motion 51 (S) - Inför ett lånecykelsystem i Nacka  
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden redan har i sitt uppdrag att arbeta 

för att ett lånecykelsystem ska kunna införas i Nacka kommun och att det pågår arbete och 

samarbete med grannkommunerna och Region Stockholm i syfte att resor med lånecyklar ska 

kunna ske över kommungränserna. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 50 (MP) - Hitta nya ytor till idrott i centrala Nacka  

Kommunfullmäktige noterar att Östlig förbindelse är riksintresse för kommunikation och att 

beslut om att ändra detta inte är möjligt att göra på kommunal nivå. Kommunfullmäktige 

noterar även att det redan pågår ett arbete med att tillskapa nya idrottsytor på Sicklaön som 

motsvarar intentionen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Motion 57 (S) - Villa Kaprifol som föreningslokal  
Kommunfullmäktige noterar att arbete pågår med att utreda olika möjligheter för en framtida 
och mer långsiktig lösning som är lämplig för Villa Kaprifol.  
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Sammanfattning av ärendet 
Mål och budget 2024–2026 innehåller Allianspartiernas förslag till budget och övergripande 

mål för kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 

Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 

samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2024 ett resultat på 362,2 miljoner 

kronor inklusive reavinster. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster uppgår till 138,0 

miljoner kronor. Skattesatsen sänks med 10 öre för 2024 till 17:88. 

I budget 2024 prioriteras checkhöjningar inom skola, äldreomsorg och social omsorg. 

Budgeten för nämnderna ökar med 393,7 miljoner kronor jämfört med 2023. Ökningen 

består av volymökningar på 139,4 miljoner kronor och satsningar som exempelvis 

checkökningar på 254,4 miljoner kronor. Av volymökningarna går de största beloppen till 

socialnämnden på 54,3 miljoner kronor, äldrenämnden på 36,7 och natur- och 

trafiknämnden på 36,5 miljoner kronor. Nämnden för arbete och försörjning och 

utbildningsnämnden minskar sina volymer med 10,6 respektive 10,1 miljoner kronor. 

I förslaget finns projektbudget inklusive investeringar för år 2024 på totalt 1 152,3 miljoner 

kronor, varav budget för investeringar föreslås till 1 100,0 miljoner kronor. De största 

projekten står fastighetsenheten, stadsutveckling samt natur- och trafiknämnden för. 

Lånetaket för koncernbanken fastställs till 3 450,0 miljoner kronor. 

Efter kommunstyrelsens sammanträde den 23 oktober 2023 har stadsledningskontoret sett 

anledning att göra mindre redaktionella ändringar i dokumentet Mål och budget 2024–2026 

för Nacka kommun (bilaga 1 till tjänsteskrivelsen). Tjänsteskrivelsen har enbart uppdaterats 

med ett förtydligande om vad de redaktionella ändringarna består av. 

Efter utskicket av handlingarna inför kommunstyrelsens sammanträde den 6 november 

2023, har stadsledningskontoret funnit ytterligare behov av att göra redaktionella ändringar 

i i dokumentet Mål och budget 2024–2026 för Nacka kommun (bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen). 

Tjänsteskrivelsen har enbart uppdaterats med ytterligare förtydliganden om vad de nya 

redaktionella ändringarna består av. 

Till handlingar i ärendet har även protokollsutdraget från kommunstyrelsen den 23 oktober 

2023 bifogats. 

Av protokollet framgår även att kommunstyrelsen vid sammanträdet beslutade att föreslå 

kommunfullmäktige att fastställa skattesatsen för år 2024 till 17:88, samt att ärendet i övrigt 

bordlades. 

Handlingar i ärendet 
Mål och budget 2024–2026 för Nacka kommun, reviderad den 2 november 2023 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 november 2023, § 331 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 23 oktober 2023 § 312 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 27 oktober 2023 och reviderad den 

2 november 2023 

Förhandlingsprotokoll MBL § 11, inklusive bilagor med fackliga yrkanden 

Blockindelning 

Socialdemokraternas budgetförslag 

Nackalistans budgetförslag, version ”rev D” 

Sverigedemokraternas budgetförslag  

Vänsterpartiets budgetförslag 

Miljöpartiets budgetförslag version ”rev D” 

Christina Ståldals budgetförslag 

Bilagor från nämnder och styrelser 
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Block 2 – Övergripande och skattesats, kommunstyrelsen, 

överförmyndarnämnden 
 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Johan Krogh (C), Monica Brohede 
Tellström (L), Emma Eide (C), Filip Wiljander (M), Karin Teljstedt (KD) och Hans Peters 
(C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Helene Westerling (S), bifall till 
Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid att punkten 21 
underpunkt 5 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Jan Salomonsson (V) och Lisa 
Rasmussen (V), bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att 
punkterna 2, 10, 12 och 31 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. Vidare 
yrkade Jan Salomonsson (V) att under förutsättning att punkten 10 faller, yrkas i andra 
hand att deras förslag under punkterna 57-62 behandlas under kommunstyrelsen. 

Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkterna 1, 9, 11, 12, 13 och 14 i förslaget skulle ställas under 
särskild proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Kristina Granlund (NL), bifall till 
punkt 2-17 i kommunstyrelsens förslag till mål och budget samt punkt 17-44 i Nackalistans 
förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkterna 32, 35 i förslaget skulle ställas 
under särskild proposition. Han yrkade därvid bifall till punkterna 12 och 31 i 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget samt 21 underpunkt 5 i Socialdemokraternas 
förslag till mål och budget.   

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid 
att punkterna 3 och 6 skulle ställas under särskild proposition.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till punkt 21 underpunkt 5 i Socialdemokraternas förslag 
till mål och budget.  

Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende 
Överförmyndarnämnden.  

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på punkt 35 i Nackalistans förslag till mål och budget.  

Yrkanden avseende motionerna 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende alla motioner.  
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Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Monica Brohede 
Tellström (L) och Johan Krogh (C) bifall till motion 53 med följande tilläggsyrkande:  
”Skolorna bör göra det tydligt för eleverna var detta erbjuds och säkerställa att det också 
finns lättillgängligt när skolsköterskan inte är på plats. Med detta är motionen 
färdigbehandlad.”  

Moska Hassas (S) yrkade bifall till förslagen i motionerna 49 och 53. 

Johanna Kvist (S) yrkade bifall till motion 45. 

Helene Westerling (S) yrkade bifall kommunstyrelsens förslag avseende motion 54. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motion, 56, 49, 
46, 47, 54 och 53 samt bifall till förslagen i motionerna 45 och 52. 

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till motionerna 45, 49, 52 och 53. 

Alva Dahn (S) yrkade bifall till förslaget i motion 52.  

Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende motion 55. 

Beslutsgång skattesats 

Ordföranden konstaterade att fanns tre förslag till beslut – sänkning av skattesats, 

bibehållen skattesats samt förslaget om höjning av skattesats. Ordföranden ställde förslagen 

mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag avseende skattesatsen. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende det övergripande området. 

Beslutsgång kommunstyrelsen 

Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 21 underpunkt 5 i 
Socialdemokraternas förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen angavs 34 röster mot förslaget och 24 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 32 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 35 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen angavs 38 röster mot förslaget och 20 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 3 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 1 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 9 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 11 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen angavs 50 röster mot förslaget och 11 röster för förslaget. 
Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 4 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 12 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 13 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 14 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 10 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 12 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen angavs 37 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. Därmed avslogs 
förslaget. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 
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• Voteringslista 5 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 31 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen angavs 34 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 6 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 3 i Christina Ståldals förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 6 i Christina Ståldals förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen angavs 41 röster mot förslaget och 7 röster för förslaget. 13 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 7 

Motion 45 – Kostnadsfri pedagogisk skollunch för personal inom Välfärd skola 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Motion 56 – Avgiftsfri skolfrukost 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Motion 49 – Kostnadsfri frukost till Nackas elever i grundskola och gymnasium 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Motion 46 – Kommunstödd bastuflotte och bastuförening i Fisksätra 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 

förslag – och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Motion 47 – Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för medarbetare 

inom Nacka kommun 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 

förslag – och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Motion 54 – Medlemskap i Klimatkommunerna 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 

förslag – och fann att fullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Motion 53 – Kostnadsfria mensskydd i Nackas kommunala skolor 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag med Desha Svenneborgs tilläggsförslag mot 
bifall till motionens förslag, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
Desha Svenneborgs förslag. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: ”Den som bifaller Desha Svenneborgs förslaget röstar ja 
den det ej vill röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag med tilläggsyrkande från Desha Svenneborgs.” 

Vid voteringen angavs 37 röster mot förslaget och 17 röster för förslaget. 7 ledamöter 
avstod från att rösta. Därmed fann ordföranden att kommunfullmäktige hade beslutat i 
enlighet med Desha Svenneborgs förslag. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 8 

Motion 52 – Inrätta och bilda ett kommunalt fastighetsbolag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets inklusive punkt 57-62, Miljöpartiets och Christina 

Ståldals förslag till mål och budget mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade 

beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende 

kommunstyrelsens område. 

Beslutsgång överförmyndarnämnden 

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 7 i Socialdemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans och 

Sverigedemokraternas Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende överförmyndarnämndens område.  
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Block 3 – Kulturnämnden 
 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 

Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Frank Svensson (M), Johan 

Krogh (C) och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 

budget.  

Mattias Qvarsell (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkten 74 skulle ställas under särskild proposition.  

Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  

Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Han yrkade därvid att punkten 4 skulle ställas under särskild proposition. 

Lamin Jatta Modigh (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkten 64 skulle ställas under särskild proposition.  

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget.  

Yrkanden avseende motionerna 

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L),  

bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motion 55 med tilläggsyrkande:  

”Kommunfullmäktige påtalar vikten av att kommunen, när man får kännedom om att 

kulturhistoriskt värdefulla byggnader förfaller, aktivt ska verka för att de inte förfaller.” 

Johanna Kvist (S) yrkade bifall till motion 55. 

Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motion 

58. 

Konstantinos Irina (NL) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), Jan 

Salomonsson (V) och Christina Ståldal (-) bifall till motion 58.  

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 64 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 37 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. Därmed avslogs 
förslaget. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 9 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 4 i Sverigedemokraternas förslag och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 74 i Vänsterpartiets förslag och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Motion 55 – Ta hand om och bevara kulturhistoriska byggnader i Nacka 

Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag med Desha Svenneborgs 

tilläggsyrkande mot bifall till motionens förslag, och fann att kommunfullmäktige hade 

beslutat i enlighet med Desha Svenneborgs förslag. 

Motion 58 – Hyr föreningslokaler i Henriksdal, Saltsjöqvarn, Finnboda eller Kvarnholmen 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som bifaller 
kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.” 

Vid voteringen angavs 37 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. Därmed fann 
ordföranden att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 10 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende kulturnämndens område.  
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Utdragsbestyrkande 

 

Block 4 – Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 

Alva Dahn (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon yrkade 

därvid att punkten 31a underpunkt 5 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Johan Hiller (M) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L),  Johan Krogh och Anders 

Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 

Stephan Andersson (SD), med instämmande av Esa Örmä (SD), yrkade bifall till 

Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkten 5 i 

förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkten 78 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Lina Olsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid 

att punkten 18 skulle ställas under särskild proposition.  

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 31a underpunkt 5 i 
Socialdemokraternas förslag, och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 33 röster mot förslaget och 24 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod från att rösta. 1 ledamot var frånvarande. Därmed 
avslogs förslaget. 

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 11 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 5 i Sverigedemokraternas förslag, och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 78 i Vänsterpartiets förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
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Utdragsbestyrkande 

 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 18 i Christina Ståldals förslag, och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende miljö- och stadsbyggnadsnämndens 

område. 
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Block 5 – Natur- och trafiknämnden 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 

Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Karin 

Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 

Lina Olsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade 

därvid att punkterna 97 och 107 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 

därvid att punkten 85 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. Hon yrkade 

därvid bifall till punkterna 97 och 107 i Nackalistans förslag till mål och budget.  

Majvie Swärd (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Esa Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkterna 6 och 10 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid 

bifall till punkterna 97 och 107 i Nackalistans förslag till mål och budget.  

Yrkanden avseende motionerna 
Lina Olsson (NL) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L) och Peter 

Zethraeus (M) bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motionerna 48, 59 och 51.  

Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till motion 51.  

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till motion 48. 

Beslutsgång 

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 97 i Nackalistans förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 37 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. Därmed avslogs 

förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 12 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 107 i Nackalistans förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 33 röster mot förslaget och 15 röster för förslaget. 13 ledamöter avstod 

från att rösta.  Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 13 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 6 i Sverigedemokraternas förslag, och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 10 i Sverigedemokraternas förslag, 

och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 85 i Vänsterpartiets förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Motion 48 – Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens. 

Motion 59 – Utred regelbundet trafiksituationen på Kvarnholmsvägen och identifiera 

åtgärder 

Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens 

förslag – och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Motion 51 – Inför ett lånecykelsystem i Nacka 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende natur- och trafiknämndens område. 
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Block 6 - Socialnämnden 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Charlie Hedhav (L), Anders Tiger (KD) 

och Martin Hedman (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Maria Raner (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  

Alena Jukic (V) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), bifall till Vänsterpartiets 

förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid att punkten 92 skulle ställas under särskild 

proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  

Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget.  

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 92 i Vänsterpartiets förslag och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende socialnämndens område. 

 

Sammanträdet ajournerades kl. 16.43-16.49 (mellan block 6 och 7) 
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Block 7 – Äldrenämnden 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin 

Teljstedt (KD) och Johan Krogh (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 

budget.  

Espen Bjordal (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Alena Jukic (V) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), bifall till Vänsterpartiets 

förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid att punkten 116 skulle ställas under särskild 

proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 

därvid att punkten 152 skulle ställas under särskild proposition.  

Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget.   

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 152 i Nackalistans förslag och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 

att rösta. Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 14 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 116 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende äldrenämndens område.  
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Block 8 – Nämnden för arbete och försörjning (tidigare arbets- 

och företagsnämnden) 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Martin Sääf (L) och 

Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkten 48 skulle ställas under särskild proposition. 

YuSie Rundkvist Chou (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  

Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Han yrkade därvid att punkten 2 skulle ställas under särskild proposition. 

Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 2 i Sverigedemokraternas förslag och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 48 i Vänsterpartiets förslag och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 

varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 

förslag till mål och budget avseende nämnden för arbete och försörjning (tidigare arbets- 

och företagsnämnden) område. 
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Block 9 – Utbildningsnämnden 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Per Norling (M) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C), Charlie Hedhav (L) och 

Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Andreas Andersson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

Han yrkade därvid att punkten 40a underpunkt 1 i förslaget skulle ställas under särskild 

proposition.  

Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Han yrkade därvid att punkterna 7 och 8 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkten 100 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. Han 

yrkade därvid bifall till punkten 40a underpunkt 1 i Socialdemokraternas förslag till mål och 

budget.  

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget.   

Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 40a underpunkt 1 i 

Socialdemokraternas förslag, och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot förslaget och 23 

röster för förslaget, 1 ledamöter avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 15 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 7 i Sverigedemokraternas förslag, och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 8 i Sverigedemokraternas förslag, och 

fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. 
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Vid voteringen avgavs 37 röster mot förslaget och 11 röster för förslaget, 13 ledamöter 

avstod från att rösta. Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 16 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 100 i Vänsterpartiets förslag och fann 

att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 

Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 

och budget mot varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende utbildningsnämndens område. 
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Block 10 – Fritidsnämnden 

Yrkanden 

Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen (L), Emma 

Eide (C) och Mats Gerdau (M), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  

Ella Tegsten (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon 

yrkade därvid att punkten 25a underpunkt 1 skulle ställas under särskild proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 

yrkade därvid att punkten 56 skulle ställas under särskild proposition. 

Esa Pekka Örme (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 

Han yrkade därvid att punkten 3 skulle ställas under särskild proposition. 

Christina Ståldal (-) yrkade bifall till sitt eget förslag till mål och budget. Hon yrkade därvid 

bifall till punkten 25a underpunkt 1 i Socialdemokraternas förslag till mål och budget samt 

punkten 3 i Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  

Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  

Yrkanden avseende motioner 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut avseende motion 50 och 57.  

Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Alena Jukic (V), bifall till motion 57.  

Ella Tegsten (S) yrkade bifall till motion 57 samt bifall till punkt 2 i motion 50.  

Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till motion 50.  

Beslutsgång  

Beslutspunkter under särskild proposition 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 25a underpunkt 1 i 

Socialdemokraternas förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 18 

röster för förslaget. 9 ledamot avstod att rösta. Därmed avslogs förslaget.  

Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 17 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 3 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 56 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Motion 50 – Hitta nya ytor till idrott i centrala Nacka 

Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot bifall till punkt två, och fann att 

kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann 

att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Motion 57 – Villa Kaprifol som föreningslokal 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen angavs 37 röster mot förslaget och 24 röster för 
förslaget. Därmed fann ordföranden att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 18 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 

Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Christina Ståldals förslag till mål 
och budget mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget avseende fritidsnämndens område. 
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Reservationer 

Johanna Kvist, reserverade sig för Socialdemokraterna, och ingav följande.  
Skolan, äldreomsorgen, hushållen och företagen pressas hårt av det osäkra ekonomiska 

läget som fortsatt håller ett grepp om Sverige. Nacka påverkas såklart också av detta och av 

den höga inflationen. Nu krävs det att vi tar vårt ansvar för att säkra att kommunens 

verksamheter kan hålla hög kvalitet för att ge våra invånare den bästa möjliga välfärden och 

servicen. 

Under fullmäktigedebatten fick vi höra att vi slösar med skattebetalarnas pengar när vi vill 

satsa på välfärden. För oss är slöseri med pengar att till exempel dumpa priset på 

Sicklavallen med 110 miljoner kronor. Likaså att sälja samhällsfastigheter till Rikshem till 

det billigare priset för just samhällsfastigheter men där målet i flera fall verkar vara att bygga 

bostäder på platsen. Att stärka verksamheter riktade mot våra barn och äldre och att satsa 

på personalen anser vi aldrig kan vara ett slöseri. Nackas välfärd behöver stå starkt även i 

framtiden 

I nuläget finns inget utrymme för skattesänkningar; resurser till välfärden, till våra barn och 

äldre och klimatet, måste prioriteras. Tyvärr väljer den moderatstyrda minoriteten sin jakt 

på skattesänkningar framför satsningar på Nackaborna. Framför att ta ansvar för våra barn, 

äldre och klimatet. Men vi vill ta ansvar, inte bara i goda tider utan även i tuffa. Vi vill ta 

ansvar för hela vårt Nacka, för alla nackabors rätt till trygghet, den bästa välfärden och för 

klimatet. För oss socialdemokrater går satsningar på välfärden alltid före nedskärningar och 

skattesänkningar.  

Konstantinos Irina, Mikael Carlsson, Lina Olsson och Lamin Jatta Modigh 

reserverade sig för Nackalistan, och ingav följande. 
Nackalistan yrkar bifall till vårt eget förslag till Mål och budget 2024 och reserverar oss 
emot beslutet att anta Alliansens Mål och budget 2024–2026.  
Nackalistan har i sitt budgetförslag för 2024 stakat ut vägen för hur Nacka kan utvecklas på 
ett alternativt sätt jämfört med det som det moderatledda minoritetsstyret står för. 
Nackalistan vill inte satsa på miljardprojektet att lyfta upp Saltsjöbanan på en bro. Projektet 
skulle inte ge någon nytta för resenärerna med Saltsjöbanan utan troligen endast leda till 
ytterligare förseningar. Vi anser att nyttan med projektet för nackaborna är begränsad, och 
att projektet kostar mer än det smakar. Nackalistan vill även använda sig av den möjlighet 
som finns i tunnelbaneavtalet att inte fullfölja det bostadsmål på 13 500 lägenheter som 
finns där. Vi är emot den hårda exploatering som nu sker på många håll i kommunen. Vi 
vill se en framtida Sicklaö med mer sparade grönområden, mer platser för idrott och kultur 
och en utbyggnad av bostäder som är mer rimlig både i volymer och i takt. Kostnaden för 
att använda denna möjlighet i tunnelbaneavtalet tror vi kommunen kommer kunna få igen 
genom vinster kommunen gör genom att bygga med eftertanke och att bygga mer i takt 
med konjunkturen. Den skattesänkning som minoritetsstyret i kommunen nu genomför 
motsvarar inte ens en halv pizza i månaden för de flesta skattebetalare. Samtidigt har vi i 
Nackalistan i vår budget visat hur dessa 40 miljoner istället kan användas för att stärka 
kvalitén i verksamheter som äldrevården, skolan, förskolan, kulturen och 
fritidsverksamheten. Vi har också visat hur man med dessa skattemedel kan arbeta mer 

https://nackalistan.se/2023/11/06/mal-och-budget-for-2024/
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förebyggande, få färre som hamnar i kriminalitet och missbruk och öka tryggheten i 
kommunen. Nackalistan anser att det är fel läge att sänka skatten som den styrande 
minoriteten väljer att göra, när pengarna så väl behövs inom skolan och välfärden. 

Motion – Hyr föreningslokaler i Henriksdal, Saltsjöqvarn, Finnboda eller Kvarnholmen 
Nackalistan bifaller motionen och reserverar oss emot avslagsbeslutet.  
Föreningslokaler är en grundbult i skapandet av trivsamma och levande lokalområden. 
Nackalistan beklagar att man avslår motionen och tycker att man hade kunnat utreda frågan 
noggrannare och försökt hitta en lösning på de problem som vi lyfter i den. Till exempel 
skulle kommunen kunna teckna avtal med bostadsrättsföreningar och andra fastighetsägare 
för att tillgängliggöra föreningslokaler i dessa områden. Vi är övertygade om att skapandet 
av en trevlig stadsdel är så mycket mer än bara bostäder. Natur, idrott, kultur och lokaler 
för möten är viktiga och skulle vara ett positivt tillskott till hela kommunen. 
 
Motion – Ta hand om och bevara kulturhistoriska byggnader i Nacka 
Nackalistan bifaller motionen och reserverar oss emot avslagsbeslutet.  
Nackalistan vill likt Länsstyrelsen kulturminnesskydda Svindersviks gård, är emot 
exploateringen av den kulturhistoriska miljön i Källtorp, vill att bevarande av kulturarv 
prioriteras högre inom stadsplaneringen och vill förbättra underhåll av kommunens egna 
fastigheter inklusive de som är Q-märkta. Allt detta finns beskrivet i vårt budgetförslag. 

Jan Salomonsson, reserverade sig för Vänsterpartiet, och ingav följande. 

Vänsterpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 

förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag och med följande motivering. 

Ekonomi 

Budgeten som antogs har flera svagheter som Vänsterpartiet inte kan acceptera. Det finns 

ingen ordentlig löne- och priskompensation och det innebär i år igen, att det blir ett en 

neddragning av verksamheterna. Alliansen talar om effektivisering men Vänsterpartiet tror 

inte på att det går att effektivisera mer och mer, år från år. 

Samverkansprotokollet med fackföreningarna gav samma svar: Fackföreningarna är oeniga 

med arbetsgivaren om att målen går att nå med den budget som ges och ett 

huvudargument var utebliven lön och priskompensation. 

Vi ser med oro på de försämrade arbetsförhållandena i en budget som skär ner på 

grunderna i välfärden. Det kommer leda till ökad ohälsa hos personalen och en ökad 

personalomsättning. Det är ännu värre för dem som verksamheterna är till för, exempelvis 

förskolebarn, skolelever, personer med behov inom äldreomsorgen och barn och unga med 

intresse för idrott och kultur. När resurserna minskar ökar antalet behov som inte kan 

tillgodoses. Till följd av detta kommer ojämlikheten i Nacka i sin tur att öka ytterligare, med 

tilltagande sociala spänningar och ohälsa som följd. Nackas Ginikoefficient visar på enormt 
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stora skillnader mellan de mest och minst ekonomiskt bemedlade. Kommunen behöver 

därför en mer ambitiös och utjämnande politik. 

Vänsterpartiet är beredda att höja skatten med 40 öre från 2023 års nivå, för att skona 

verksamheterna från fortsatta nedskärningar och främja jämlikheten i Nacka. Även efter 

den höjningen har Nacka en av landets lägsta kommunalskatter. Skattesänkningar är inte 

gratis, det är verksamheterna och medborgarna som betalar för dem genom att drabbas av 

de brister som uppstår i den kommunala servicen. 

Klimatet 

Sverige och Nacka kommun står inför eller är redan mitt inne i den största utmaning vi 

hittills ställts inför, klimatkrisen.  

Den ekonomiska budgeten ska vara i balans, men ekologiska budgeten är helt ur balans år 

efter år. De gränser mänskligheten själva satt upp för vår påverkan på planetens ekosystem 

överskrids konstant. 

År 2023 är det varmaste år som uppmätts både i atmosfären och i haven. Det finns risk att 

vi passerar målet om max 1,5 graders uppvärmning redan om ett par år. De värsta 

scenarierna i de prognoser som gjorts kring den globala uppvärmningen är hittills de som 

ständigt uppfyllts.  

Denna illavarslande utveckling kräver många kraftfulla åtgärder i hela samhället, inte minst i 

ett land som Sverige som är rikt på både både resurser och kompetens. Samtidigt har 

Sverige under många år släppt ut stora mängder klimatstörande gaser i förhållande till 

befolkningens storlek. 

Tyvärr ser vi inga tecken på att den nuvarander regeringen tänker ta en ledande roll i 

klimatomställningen till ett fossilfritt, koldioxidneutralt samhälle. Utsläppen från 

trafiksektorn kommer med deras politik till och med öka i sådan takt att de verkar anse att 

det inte längre är meningsfullt att mäta dem. 

Regeringens politik lägger därför en större börda på regioner och kommuner. Nacka 

kommuns koldioxidbudget tar slut om 7 år med vår nuvarande utsläppstakt. De 

förändringar som skett sedan år 2000 är marginella. Att få vår koldioxidbudget i balans 

utifrån dagens läge skulle kräva en minskning av våra utsläpp med 13 % per år fram till 

2045.  

Vi ser inga förslag i alliansens minoritetsbudget om insatser som är i närheten av den 

omfattning som krävs för att koldioxidbudgeten ska kunna balanseras inom en överskådlig 

framtid. Vänsterpartiet anser att Nacka behöver ta sitt ansvar för att Sverige ska kunna 
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uppfylla Parisavtalets krav och målsättning om att temperaturhöjningen ska begränsas till 

högst 1,5 grader. 

För Nacka kommuns del behöver det börja med att en klimatfärdplan tas fram, med 

konkreta insatser för att uppnå följande: 

– att behovet av transporter minskas 

– att målsättningar tas fram för att den kommande byggnationen i Nacka ska ske med 

material som ger låga utsläpp 

– att krav ska ställas på att de fastigheter som byggs ska ha minimala uppvärmningsbehov 

eller till och med blir plusenergihus 

– att Nacka ska ha en stor, egen energiproduktion, genom solceller och småskalig vindkraft 

– att en plan tas fram för hur konsumtionen kan minska i Nacka och hur kommunen kan 

stimulera till återbruk och cirkulära kretslopp. 

– att våtmarker återskapas och skog skyddas från att kalhuggas 

Klimatfärdplanen ska utgå från de begränsningar koldioxidbudgeten och forskningen ger, 

så att kommunen med råge kan klara vår del av klimatomställningen. 

Texten från 2022 

Vänsterpartiet reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 

förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. Vänsterpartiet reserverade sig 

även mot besluten avseende motionerna Träffpunkt Sickla, Seniorboenden i alla 

kommundelar och Stöd till elever med autism. Till reservationen lämnades följande 

motivering. 

”Vänsterpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut om en oförändrad skattesats 

och otillräckliga löne- och kostnadskompensationer för våra välfärdsleverantörer. I det 

skede vi befinner oss, där regeringen tydligt signalerar att de inte kommer satsa mer än en 

bråkdel av det som behövs bara för att bibehålla den aktuella servicenivån och arbetsmiljön 

i välfärden, och där SKRs egna beräkningar visar tydligt att en sexprocentig uppräkning är 

nödvändig för minimal löne- och kostnadskompensation, är det uppenbart att gränsen är 

nådd för nedskärningarna som alliansen har genomfört i Nacka. 

Effektivisering är något som i högst begränsad omfattning låter sig genomföras i 

verksamheter som går ut på att människor hjälper varandra. De enda kostnadsparametrar 

som finns att dra i inverkar negativt på kvaliteten genom att antingen göra personalstyrkan 

otillräcklig för arbetsbelastningen eller göra livsmedel och material för knappa eller 

undermåliga. Hemtjänst går inte att digitalisera. Skolelever behöver läromedel och riktig 

mat, inte uteblivna ämneslärare och knäckebröd till lunch. Våra socialarbetare behöver 

kollegor så att de hinner med sina ärenden. Gränsen för nedskärningarna är nådd, och vi 
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måste istället vara beredda att tillsammans betala mer och vända den nedåtgående trenden i 

vår välfärd. 

Demokrati och medborgardialog 

Vänsterpartiet vill att kommunen ska vara transparent och att dess invånare ska få och 

känna att de har inflytande. Dessa är bägge fundamentala villkor för deltagande i vår 

demokrati, och viktiga kuggar i invånarnas tillit till vårt demokratiska system. 

Därför anser vi att Val- och demokratinämndens uppdrag är så viktigt att nämnden bör få 

en egen redovisning och budget. Vänsterpartiet vill också ge nämnden i uppdrag att 

utveckla och ta fram modeller för hur dialoger och samråd med invånare i alla åldrar och 

livssituationer ska införas, utföras och organiseras. 

Behovet av återkommande dialog är stort, särskilt i en tid när många nya bostadsområden 

ska tillkomma och många befintliga bostadsområden förändras. Invånarnas inspel behöver 

betraktas som en viktig resurs i arbetet, som utgör ett viktigt komplement till utredningar 

och expertutlåtanden.  

Vänsterpartiet anser inte att var du bor ska påverka hur mycket du hörs och hur viktiga 

dina synpunkter anses vara. Vänsterpartiet anser inte heller att kommunens relationer med 

fastighetsbolag ska väga tyngre än ett helt områdes välmående och hälsa. 

Specifika motioner: 
Motion – Hitta nya ytor till idrott i centrala Nacka 

Detta är en märklig beslutsmotivering: ”Kommunfullmäktige noterar att Östlig förbindelse 

är riksintresse för kommunikation och att beslut om att ändra detta inte är möjligt att göra 

på kommunal nivå.” 

Motionären vet det redan och har formulerat förslaget därefter: ”Att Nacka kommun 

verkar för att planerna på en Östlig förbindelse läggs ner och markreservaten för denna 

upphävs”. 

Det är svårt att se hur det skulle vara mindre möjligt än yrkade 18 under kommunstyrelsen i 

alliansens budget: ”Uppvakta regeringen med en begäran att den återstartar planeringen 

och projekteringen av en Östlig förbindelse.” 

Det går självklart lika bra för Nacka kommun att verka för att planeringen återupptas eller 

läggs ned. 

Östlig förbindelse med en utökning av biltrafiken är inte en klok plan. Klimatet är redan 

överbelastat. Vi behöver göra en omställning till ett koldioxidneutralt samhälle fortast 
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möjligt, vilket innebär att det är särskilt viktigt att vi minskar behovet av privata bilresor i 

Stockholmsregionen där förutsättningarna är goda för en utvecklad kollektivtrafik. 

Motion – Inför ett lånecykelsystem i Nacka 

Vänsterpartiet stöttar Socialdemokraternas motion om att införa lånecykelsystem i Nacka. 

Det är bra att kommunen arbetar för en ökad cykelanvändning då cykeln är ett miljövänligt 

och tillgängligt transportmedel. Även om kommunen redan arbetar med frågan finns det 

fler alternativ att utforska än dem som Stockholms stad exemplifierar. Bland annat skulle 

Nacka kommun kunna utreda möjligheten att själva ansvara för lånecyklar och utgå från att 

det kan ske genom upphandling. 

Motion – Medlemskap i Klimatkommunerna 

Motionssvaret var helt positivt och oväntat, motionens mening att Nacka kommun ska 

ansluta sig till klimatkommunerna bifölls och Vänsterpartiet yrkade därför på bifall för 

tjänsteskrivelsen i kommunstyrelsens miljöutskott. 

Att delta i nätverk för att inspirera till klimatomställningen med mål om att kunna hålla 

koldioxidbudgetens riktvärden är viktigt. Båda att dela med sig av Nackas 

framgångsfaktorer och lära av andra kommuner. Vänsterpartiet ser samarbete och 

överenskommelser som de viktigaste beståndsdelarna av en politik som ska skapa så stora 

samhällsförändringar som krävs. 

Motion – Kostnadsfri skolfrukost 

Vänsterpartiet anser att det är kortsiktigt av kommunen att hänvisa till kostnader som skäl 

att avstå en investering som enligt all forskning ger enorm avkastning till samhället. Vi 

anser att det vore klokare att investera i att ge alla våra elever bästa möjliga förutsättningar 

att tillgodogöra sig sin utbildning och nå framgång i livet. 

Specifika voteringar 
Nackalistans förslag om Saltängens skola 

Vänsterpartiet delar intentionerna med Nackalistans förslag, då det syftar till att politiskt 

ansvar ska tas för kommunala verksamheter. Tyvärr anser vi att förslaget frångår den 

gällande delegationsordningen, som vi inte har invändningar mot. Våra invändningar rör 

hur den tillämpats, inte hur den är utformad. Därför röstade vi nej till förslaget. Vi anser att 

kommunstyrelsen ska fatta beslut i frågan. Om kommunfullmäktige vill göra det föreslår vi 

att man i så fall föreslår en ny delegationsordning att ta ställning till. 

Sverigedemokraternas förslag om Saltängens skola 

Utöver de invändningar som nämnts ovan vill vi här resa en skarp invändning mot 

förslaget att försvaga Nackas hemspråksundervisning. Det är ett dåligt förslag för 

integrationen, de individuella eleverna och Sveriges kunskapsförsörjning. 
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Sverigedemokraternas förslag om att slopa planerna på en upphöjning av Saltsjöbanan 

Här vill vi noga påpeka att vår röst emot förslaget inte utgör stöd för planerna på 

upphöjningen som sådana, utan om att vi tycker att kommunfullmäktige gott kan invänta 

de utredningar vi beslutat om och budgeterat för innan vi tar ställning. Det är inte 

ansvarsfullt att göra den här typen av populistiska inspel när utredningarna fortfarande 

pågår. Om förslaget när det är utrett visar sig kosta mer än det smakar kommer 

Vänsterpartiet förstås rösta emot det, men vi ser inget skäl att neka oss själva vettiga 

underlag innan vi beslutar. 

 

Christina Ståldal (-) reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna. 
Protokollsanteckning budget 2024, fritidsnämnden  

Trots 11 timmars budgetdebatt så kunde Socialdemokraterna inte svara på våra frågor om 

hur de tänker sig att finansiera sina gigantiska idrottssatsningar. De föreslår t ex ett 

idrottscampus på Järlahöjden med en 50-metersbassäng, 2 sporthallar, 2 ishallar och 3 11-

spelarfotbollsplaner men anslår endast 400 miljoner kronor för detta. I verkligheten räcker 

inte pengarna ens till simhallen. Den nya simhallen i Myrsjö med 25-metersbassäng som 

börjar byggas snart beräknas kosta 370 miljoner kronor. Hur ska de finansiera resten? Och 

de uteblivna markintäkterna som blir följden av ytterligare en 11-spelarplan, hur hanterar de 

det? De vill också bygga en ridanläggning i Älta, för 20 miljoner kronor. Som jämförelse 

kan nämnas den nya ridanläggningen vi nu bygger i Velamsund och som kostar 165 

miljoner kronor.  

Socialdemokraterna verkar inte ha lärt sig det mest grundläggande för att driva en 

ansvarsfull politik, nämligen att allt man vill också måste finansieras. Det vet vi moderater 

och det är därför Nacka har en stark och robust ekonomi. Det vill S nu snabbt rasera för 

sanningen är att S saknar miljarder kronor i sin budget. De bygger luftslott. Det är både 

oseriöst och ohederligt. De försöker lura väljarna att deras förslag inte kostar något, men 

alla vettiga människor förstår att det måste betalas i slutändan. Hur mycket vill de höja 

skatten och spara i skolan och omsorgen? Några andra alternativ finns ju inte. 

Konstantinos Irina, Mikael Carlsson, Lina Olsson, Kristina Granlund Päivi Dahlin 
och Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
Motion - Kostnadsfri pedagogisk skollunch för personal inom välfärd skola 
Nackalistan tycker att detta är en bra motion och yrkar bifall till den.  
Att äta pedagogisk lunch tillsammans med barn och elever är en del av arbetet i skolan och 
förskolan. Pedagogen har begränsade möjligheter att välja sin mat. Inom förskolan går även 
tid vid lunchen ofta åt att hjälpa barnen med sin mat, varför den egna måltiden avbryts och 
maten ibland hinner kallna. Många förskolor och skolor tillåter inte heller de anställda att 
lämna skolbyggnaden under sin lunchrast, eftersom skolan då inte kan upprätthålla en god 
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brandsäkerhet. Om en brand uppstår och samtliga barn måste evakueras så förutsätter det 
att pedagogerna finns på plats och hjälper till. Att elever och barn sitter tillsammans med en 
pedagog under lunchen har också stora pedagogiska fördelar. Lunchtiden kan nyttjas till 
utökad kunskapsinlärning och proaktivt arbete mot kränkande behandling av olika slag.  
I teorin skulle en pedagog kunna sitta med vid bordet utan att äta själv, men det är ingen 
bra lösning då det gör det svårare att skapa en god stämning och matro. 
 
Motion - Kostnadsfri frukost till Nackas elever i grundskola och gymnasium 
Motion - Avgiftsfri skolfrukost 
Nackalistan vill att alla elever ska starta skoldagen på bästa sätt och slippa gå hungriga på 
förmiddagarna. I samtal med skolorna så har vi landat i att 
ställa oss bakom tjänsteskrivelsen. Varje skola har möjlighet att servera frukost till enskilda 
eller samtliga elever om rektorn bedömer att det är nödvändigt och gynnar studierna.  
I de yngre åldrarna serveras ofta frukost inom fritidsverksamheten för de elever som 
kommer tidigt till skolan. Nackalistan har tilltro till att kommunens rektorer kan avgöra 
frågan och anser inte att någon övergripande bestämmelse krävs. 
 
Motion – Kommunstödd bastuflotte och bastuförening i Fisksätra  
Nackalistan är positiv till bastubad i kommunens sjöar och vid kusterna. Vi instämmer 
dock i kommunstyrelsens avslagsförslag, eftersom det inte ingår i det kommunala 
kärnuppdraget att tillhandahålla bastuflottar. Det finns en privat bastuflotte vid Saltsjö Pir i 
Fisksätra. 
 
Motion - Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för medarbetare inom Nacka 
kommun 
Nackalistan instämmer i kommunstyrelsens avslagsförslag eftersom tjänsteskrivelsen 
fastslår att motionens förslag att erbjuda valbarhet mellan friskvårdsbidraget och en 
friskvårdstimme inte är förenligt med skattelagstiftningen.  
 
Motion - Kostnadsfria mensskydd i Nackas kommunala skolor 
Nackalistan bifaller kommunstyrelsens verksamhetsutskotts avslagsförslag. Nackalistan har 
tilltro till att kommunens rektorer kan avgöra frågan och anser inte att någon övergripande 
bestämmelse krävs. 
 
Motion - Inrätta och bilda ett kommunalt fastighetsbolag 
Nackalistan har länge kämpat för ett kommunalt fastighetsbolag. Vi anser att det finns 
många vinster med att renodla Nackas förvaltning av fastigheter i ett eget kommunalt bolag 
med en dedikerad styrelse. Nackalistan har under de senaste åren på olika sätt visat hur 
kommunens fastigheter borde ha skötts bättre och att skattebetalarnas pengar borde 
förvaltats på ett bättre sätt. Det är synd att majoriteten inte tar problemen på allvar och gör 
en ordentlig översyn av förvaltningen, och överväger andra och bättre sätt att förvalta 
kommunens fastigheter på. 
 
Motion - Problem med snöröjning av bussgator och gångbanors säkerhet 
Nackalistan bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag att notera att kommunen 
redan utför snöröjning av bussgator och gångbanor samt att ett nytt snöröjningsavtal gäller 
denna kommande vinter. Vägunderhållet minskades vintern 2020/2021 i syfte att finansiera 
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skattesänkningarna. Nackalistan tog ställning emot det beslutet och påtalade även att 
förändringen skulle orsaka olägenheter för Nackaborna i form av kvarliggande snöhögar på 
gator, samt att den försämrade halkbekämpningen skulle kunna innebära risk för liv och 
hälsa. Ett återkommande försvar från kommunen om varför inte vissa gator, kajer, trappor, 
torg, busshållplatser är snöröjda är att olika aktörer ansvarar för olika områden. Det kan 
vara kommunen, byggherrar, bostadsrättsföreningar, Trafikverket, kommersiella 
fastighetsägare med flera. Samordningen måste bli bättre så att viktiga stråk inte görs 
obrukbara när det kommer mycket snö.   
 
Motion - Utred regelbundet trafiksituationen på Kvarnholmsvägen och identifiera åtgärder 
Nackalistan bifaller kommunstyrelsens förslag att notera att det pågår ett arbete i syfte att 
utreda trafiksituationen längs Kvarnholmsvägen. Det är viktigt att få till en fungerande 
infrastruktur för oskyddade trafikanter på hela sträckan mellan Danvikstull och 
Kvarnholmen. Den nyanlagda dubbelriktade cykelbanan mellan Finnbergstunneln och 
södra vägen slutar abrupt på varje sida vilket medför en stor trafiksäkerhetsrisk. Dessutom 
är gång- och cykelstråket för smalt och medger till exempel inte att två lådcyklar möts. Den 
uppfyller därmed inte kommunens standard för ett huvudcykelstråk. Trots att denna del av 
gång och cykelbanan på Kvarnholmsvägen bättre än resten av sträckan, bör den nyanlagda 
gång- och cykelstråket byggas om samt kompletteras med en utbyggnad av hela sträckan 
från Danvikstull till Kvarnholmen.  
En ombyggnad av gång och cykelstråket riskerar tyvärr att få finansieras med skattemedel, 
givet att det inte kan göras som en del av planprojektet för Gäddviken. Att nyanlagda gång 
och cykelbanor inte uppfyller rätt standard och måste göras om kan inte ses som något 
annat än ett misslyckande från kommunens sida. Det visar på hur viktigt det är att 
kommunen ritar in gång och cykelstråk på plankartan med erforderliga planbestämmelser, 
alternativt säkerställer kraven i markanvisningsavtal och/eller exploateringsavtal och sedan 
följer upp på dessa krav. 
 

Motion - Inför ett lånecykelsystem i Nacka 
Nackalistan bifaller tjänsteskrivelsen. Tjänsteskrivelsen beskriver väl status i ärendet kring 
lånecykelsystem som är en process som pågått i många år, och till stor del ligger utanför 
Nackas kontroll. Nackalistan har sedan många år tillbaka tagit ställning för att införa ett 
lånecykelsystem i samarbete med Stockholms stad och gärna regionen, till exempel genom s 
k ”hängavtal” på Stockholms stads upphandling. Avtalsfrågor, finansieringsmodell samt 
kvalitetsbrister på cyklar måste först lösas. Att göra en egen upphandling skulle inte vara en 
bra lösning, eftersom man självklart inte ska ska behöva byta cykel när man korsar 
kommungränsen mellan Nacka och Stockholms stad, till exempel på Danvikstullsbron. 
 
Motion - Hitta nya ytor till idrott i centrala Nacka 
Nackalistan bifaller tjänsteskrivelsen förslag att inte ta ställning till motionen. Nackalistan 
noterar att Östlig förbindelse är riksintresse för kommunikation och att beslut om att ändra 
detta inte är möjligt att göra på kommunal nivå. I Nackalistans Mål och budget 2024 läggs 
ett stort antal förslag på idrottsytor fram, bl a idrottskluster på Järlahöjden och Sickla 
idrottspark. 
 
Motion - Villa Kaprifol som föreningslokal 
Nackalistan yrkar bifall till motionen. Vi anser att Villa Kaprifol med sin placering i 
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Fisksätra kan bli en fantastisk föreningslokal för det ideella föreningslivet i Nacka. 
Nackalistan är inte låsta av kommunalt ägandeskap av lokalen på sikt. Dock vill vi att 
kommunen först får kontroll över att lokalerna renoveras, underhålls samt tillgängliggörs 
för föreningslivet. 
 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  

Motion mensskydd 

Kostnadsfria och tillgängliga mensskydd i kommunala skolor, något vi tycker är en 

självklarhet. Mens är inget flickor och kvinnor väljer, varken när vi får det första gången 

som barn eller när i månaden vi får det som tonåringar. Det är en jämställdhetsfråga, en 

jämlikhetsfråga och en trygghetsfråga. I svaret framgår att mensskydd finns att tillgå hos 

skolsköterskan, men vad händer när skolsköterskan inte är på plats? Betyder det att unga 

tjejer behöver fråga om mensskydd? Vi tycker inte det är helt klart hur tillgängligt 

mensskydd faktiskt är i skolorna och yrkade därför att skolorna ska tydliggör för eleverna 

var detta erbjuds och säkerställer att det också finns lättillgängligt när skolsköterskan inte är 

på plats. 

Motion om kulturhistoriska byggnader 

Miljöpartiet hade för några år sedan en motion om instiftandet av en kulturhistorisk fond 

för att möta precis den utmaning som motionen tar sikte på. När vår motion behandlades 

förra året så föreslogs det i svaret från tjänstepersonerna att kommunen skulle påbörja en 

utredning av kulturhistoriska värden i kommunens egna byggnader och att i samband med 

det se över lämpliga finansieringsalternativ bl.a. utifrån förslagen i vår motion. Vi ser fram 

emot att få ta del av den uppföljningen. Vi har inte budgeterat för första och andra att-

satsen i vår budget men tycker att det är viktigt att kommunen agerar när man ser 

byggnader som missköts, så yrkade vi på ett tillägg till tjänsteskrivelsen som innebär att 

kommunen när man får kännedom om att kulturhistoriskt värdefulla byggnader förfaller 

aktivt ska verka för att de inte förfaller. 

 

Motion kommunalt fastighetsbolag 

Miljöpartiet vill se kommunalt ägda bostäder. Det är en lönsam investering, både 

ekonomiskt och socialt, och innebär att det inte bara är marknaden som styr. När vi bygger 

själva kan vi bryta upp bostadssegregationen, ställa högre krav på klimatsmart byggande 

och ekologisk hållbarhet. Miljöpartiet vill att kommunen bygger upp ett eget 

bostadsbestånd av hyresrätter i Nacka. Utöver vanliga hyresrätter kan kommunen även 

bygga andra bostadstyper som trygghetsboenden eller kollektiv- och generationsboenden. 

Vi har genom åren haft flera olika förslag på hur kommunen kan bygga upp ett eget 

bostadsbestånd och bl.a. föreslagit direktägda bostäder. Direktägda bostäder regleras inte i 

lagen om allmännyttiga bostadsaktiebolag vilket innebär större flexibilitet både gällande 

skatter och vid hanteringen av beståndet. Eftersom även bostadsrätter och ägarbostäder 

kan ingå i en sådan konstruktion kan den också skapa integrationsmässiga fördelar. 
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Block 3 (KUN) 

Motion Hyr föreningslokaler 

I Miljöpartiets budget gör vi en översyn av taxorna för lokalnyttjande för att kunna upplåta 

lokaler till civilsamhället för väldigt låg taxa och vi inför också ett särskilt ateljéstöd riktat 

till konstnärer, något vi även budgeterat för. Ett socialt hållbart samhälle innebär också att 

satsa på de mellanmänskliga mellanrummen och få in mötesplatser. Vi ser, till skillnad från 

Nackalistan, det behovet i hela Nacka och den kommande staden, inte bara ett område och 

inte bara i utgångspunkt i områden där vi själva som politiker bor. En vällovlig motion, 

men ett större grepp krävs, något vi också tar höjd för i vår budget. 

 

Block 5 (NTN) 

Motion lånecyklar 

2012 föreslog Miljöpartiet att lånecyklar skulle införas i Nacka. Då fanns diverse hinder, 

som t.ex. kommunens reklampolicy. Nu 11 år senare så pågår arbete fortfarande och vi ser 

inte behov av ännu en utredning för att få till stånd lånecyklar, som Socialdemokraterna 

efterfrågar i sin motion, eftersom sådan redan pågår. Vi vill istället se verkstad! 

Motion Hitta nya ytor till idrott 

Planerna på en ny motorväg i Nacka sätter idag stopp för mycket utveckling i centrala 

Nacka. Vi kan inte i dagens allvarliga läge fortsätta planera för mer vägar och samtidigt låsa 

mark för lång tid framöver. Vi ser flera möjliga ytor att utveckla till mötesplatser för 

människor, exempelvis för idrott. Kommunen behöver i detta också titta på privat mark. 

Det här är anledningen till vår motion. 

 

Det är hög tid att samtliga partier i Nacka tar ställning i frågan om Östlig förbindelse. Det 

här är en fråga som ägs av flera parter, staten, regionen och kommuner. Vi uppmanar 

samtliga partier att tydliggöra var man står i frågan, så att väljarna vet vad man röstar på. 

Från Miljöpartiet motsätter vi oss Östlig förbindelse och vi menar att det är helt fel 

prioritering att satsa på en dyr motorväg i ett läge där utsläppen ökar. I Nacka skulle Östlig 

förbindelse påverka både luftkvaliteten och möjligheten att utveckla Nacka stad på ett 

trivsamt och grönt sätt. Att säga att man förespråkar en hållbar stadsutveckling, och 

samtidigt förespråka mer motorväg ser vi som motsägelsefullt. Det går inte ihop. 

 

I svaret på motionen framgår det att “kommunen på olika sätt tillskapat nya ytor för idrott 

på Sicklaön de senaste åren. Nya anläggningar för idrott har hyrts in av externa 

fastighetsägare samtidigt som kommunens befintliga anläggningar i området har 

utvecklats”. Det är inte att hyra in andras anläggningar som vi vill åt med denna motion 

utan det är hur kommunen arbetar strategiskt med frågan och tittar på mark som någon 

annan än kommunen äger. Hur kan vi byta mark med enskilda fastighetsägare? Hur lägger 

vi det större pusslet genom att höja blicken och inventera vad för mark som finns, oavsett 

vem som äger den? Det här framgår inte alls i svaret. 
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Motion Villa Kaprifol 

Det är bra att det pågår en utredning som ska titta på Villa Kaprifols framtid. Miljöpartiet 

vill inte att Villa Kaprifol säljs. Vi vill att kommunen ska fortsätta äga huset för att behålla 

rådigheten över hela det idrottsområde där fastigheten är belägen. 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet. 

Övergripande och KS 
Fokusområden i mitt/vårt budgetförslag är 5, nämligen – Klimatarbete, Byggnation, 
Välfärd, Socialt förebyggande och Demokrati. Ett övergripande, samordnat klimatarbete 
med en egen nämnd behövs i Nacka. Nacka ska vara bland landets 10 bästa vad gäller 
miljöarbete. Hav och sjöar ska renas. Våtmarker bevaras även norra Sarvträsk och 
Dalkarlsängens. Den biologiska mångfalden ska bevaras och ökas.                                                                                                                                                           
– Byggnationen handlar om att bygga med ett hundraårsperspektiv och med fortsatt närhet 
till natur, hav och grönska. Mer klimatsantsningar behövs i byggandet. Bevarande av 
Nackas karaktär i relation till befintlig bebyggelse och att inte bygga så mycket och så fort 
utan med stor omsorg där gårdar är ljusa och gröna och det finns plats för idrott, lek, spel 
och rekreation.                                                      
– Välfärden är över lag god i Nacka men kan bli bättre så att den når fler. Det gäller inte 
minst för barn och seniorer. Det behövs fler sociala mötesplatser att träffas i och ha 
föreningsmöten i, i alla Nackas delar. En förstärkt skolcheck behövs i dessa svåra tider som 
stärker skolor och elevers möjligheter att lyckas och satsningar inom fritid, idrott och 
kultur.                                                                                    
 – Socialt förebyggande arbete skulle må bra av att återgå till lokalt stationerade poliser i 
Nackas delar med start i ett par områden. På samma sätt som det en gång fanns och var 
mycket framgångsrikt arbete. Tillsammans med fältassistenter kunde poliser samarbeta och 
verka i lokala områden och med övriga aktörer i ett område.                                                                                                                                  
– Demokrati kan tyckas självklart men är fortfarande något som man behöver kämpa för 
varje dag, även i Nacka. Fortfarande finns här inte möjligheten för medborgare att vara 
med på ett nämndmöte och lyssna på hur politikerna resonerar. Den möjligheten finns i 
många andra av landets kommuner. Det är många klagomål om brister i hantering och 
bemötande som behöver förbättras och det gäller också tjänstehandlingar till politiken som 
ibland behöver förbättras.  

Blocket kulturnämnden                                                                                                                                  

En intressant debatt skedde på budgetfullmäktige angående armlängds avstånd angående 

konstens frihet från politisk påverkan. Sverigedemokraterna gav sin egen syn på detta som 

inte överensstämde med övriga församlingens där exempel nämndes kring konst som de 

ansåg vara olämplig för en kommun att köpa in, t ex nakna verk av människor, på olika 

sätt. Mot den bakgrunden skulle den nakne Davidsstatyn i Florens av Michelangelo på 

1500-talet få svårt att klara sig och rensas bort, om SD hade varit verksamma där och då. 

Som tur är har den klarat sig hittills för miljontals människor att beundra. I övrigt behövs 

mer kultursatsningar med en växande befolkning även om Nacka är en bra kulturkommun. 

Mer resurser för kultur till de fyra kommundelarna behövs. Bibliotek i Kvarnholmen eller 

annat närbeläget ställe och fler möteslokaler.            
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Blocket miljö- och stadsbyggnadsnämnden                                                                                                   

Något som borde ha gjorts för länge sen är att via objektiva enkäter fråga Nackas invånare 

vad de tycker om den pågående stadsplaneringen. Nackas invånare borde i högre grad vara 

med från början och tycka till om nya planer. Många har förfärats av exploateringar i 

värdefulla naturområden som t ex Ryssbergen och Trolldalen. En del planer är bra, speciellt 

de på ianspråktagen mark som t ex vid Sickla. Mer utrymme behövs i centrala Nacka och 

övriga delar till idrottsytor och satsningar på liv i olika former mellan husblocken och 

mindre förtätade bostadsområden. Upphöjningen av Saltsjöbanan är en onödig 

exploatering som vi inte har råd med om vi samtidigt också ska överdäcka Värmdöleden 

vid mötesplatsen. Den senare behövs mycket mer än upphöjningen. Modellen med 

gatukostnader behöver avvecklas och en mer rättvist betalningsmodell över skatt etableras. 

Det har drabbat Boos invånare hårt liksom avtalet med Skurubron som betalas i hög grad 

av de boende.  

BLOCK 5 NTN 
Framkomlighet och säkerhet är fortsatt mycket viktiga fokusområden för denna nämnd. 
Trafiksituationen i Boo är mycket problematisk med långa köer vid påfarterna till 
Värmdöleden men även i övriga delar av Nacka med stopp i Södra länken. Förstärkning av 
snöplogandet behövs för gångtrafikanterna som har haft för stora problem att gå och ta sig 
över höga snövallar för att komma till bussen. Skuruparken behöver bli ett naturreservat 
vilket tidigare har beslutats om och Dalkarlsängens område får inte förstöras och bebyggas. 

BLOCK 8 NAF 

Denna nämnds verksamhet är en viktig grund för välfärden och för många invånare. De 

som är i behov av försörjningsstöd ska via en lättförståelig broschyr kunna ansöka om det 

utan att falla på byråkratiska krångligheter. Fler praktikplatser för unga är en viktig och 

verksam väg in i arbetsliv gärna i kombination med kompletterande skolundervisning om 

det behövs. Förlängda boendeperioder utöver två år kan behövas för många barnfamiljer 

som är flyktingar. Barnens trygghet och bästa borde vara i fokus här med förlängda 

boendeperioder. Nacka ska inte exportera flyktingars behov till andra och fattigare 

kommuner ute i landet. 

- - - - - 
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§ 333 KFKS-2023-00286 

Motion – Satsa på seniorboende i Jaktvarvsområdet 
Motion den 20 mars 2023 av Christina Ståldal (-) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att satsa på ett seniorboende i Jaktvarvsområdet. Motionen har 

remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsen. I 

motionen föreslås att den nuvarande planen som ska ut på samråd 2 ses över och 

omarbetas från grunden, att behov av ett seniorboende i Jaktvarvets gamla fastighet utreds 

som ett alternativ och att en undersökning görs för att undersöka byggherrars intresse för 

en satsning på seniorboende på denna plats 

Aktuell fastighet för Jaktvarvsområdet ägs av en privat fastighetsägare. Verksamheten som 

bedrivs sker genom arrende men där fastighetsägaren inte har för avsikt att långsiktigt 

bedriva varvsverksamhet. Det finns vidare ett pågående detaljplanearbete för det aktuella 

området där bostadsändamål anges som det huvudsakliga syftet i framtaget start-PM. 

Planen är dock för närvarande vilande på exploatörens begäran. Exploatören har inte tagit 

ställning till val av boendeform för området ännu, detta kommer klarläggas när 

detaljplaneprocessen är avslutad i samband med att genomförandeskedet inleds. Både 

miljö- och stadsbyggnadsnämnden och äldrenämnden lyfter att seniorbostäder tillhör den 

reguljära bostadsmarknaden vilket innebär att boendeformen ryms inom ramen för 

detaljplaneförslaget. 

I enlighet med miljö- och stadsbyggnadsnämndens synpunkter bedömer juridik- och 

kanslistaben att det inte finns skäl att detaljstyra detaljplanens bestämmelser till att endast 

tillåta seniorbostäder i befintlig bebyggelse. Juridik- och kanslistaben bedömer att motionen 

därmed kan anses färdigbehandlad med noteringen att seniorbostäder ryms inom den 

föreslagna markanvändningen i det pågående detaljplanearbetet. 

Handlingar i ärendet 
1. Motionen 

2. Protokollsutdrag från äldrenämnden 2023-05-31, § 58 

3. Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad 2023-05-23 

4. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2023-06-21, § 119 

5. Tjänsteskrivelse från planenheten daterad 2023-06-02 

- - - - - 
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§ 334 KFKS-2023-00413 

Motion – Återuppta samverkan kring våld i nära relation 
Motion den 24 april 2023 av Desha Svenneborg (MP) m.fl 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Sammanfattning av ärendet 
I en inkommen motion från Miljöpartiet föreslås två åtgärder i syfte att samverka med 

andra myndigheter och kommuner i arbetet med våld i nära relationer (ViNR). 

Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska verka för att återuppta den samverkan som 

tidigare funnits mellan socialtjänst, kvinnojour, polis, åklagare och sjukvård. Vidare föreslås 

att kommunen ser över möjligheten att samverka med andra kommuner i arbetet med 

ViNR. 

Socialnämnden och äldrenämnden har utrett förslagen och bedömer att nuvarande 

samverkansformer fyller intentionerna i förslaget i motionen. Nämnderna anser därmed att 

motionen är färdigbehandlad. 

Juridik- och kanslistaben instämmer i Socialnämndens och Äldrenämndens bedömning att 

det redan pågår ett arbete inom nämndernas ansvarsområde som uppfyller förslagens 

intentioner i motionen. 

Utifrån ovan föreslår Juridik- och kanslistaben att kommunfullmäktige beslutar att 

motionen därmed är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 september 2023 

Bilaga 1 Motionen (MP) 

Bilaga 2 Protokollsutdrag ÄLN 

Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från äldrenämnden 

Bilaga 4 Protokollsutdrag SOCN 

Bilaga 5 Tjänsteskrivelse från socialnämnden 

 

- - - - - 
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§ 335 KFKS-2023-00414 

Motion – Demokratiska politikerbeslut ska gälla om 

skolor ska läggas ned eller startas upp 
Motion den 24 april 2023 av Christina Ståldal (-) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås en organisatorisk förändring i delegationsordningen för rektorer så att 

alla beslut om skolors nedläggningar eller nystartande tas i demokratisk ordning av 

fullmäktige. Kommunstyrelsen remitterade motionen till val- och demokratinämnden och 

till kommunstyrelsens verksamhetsutskott.  

Handlingar i ärendet 
Motion – Demokratiska politikerbeslut ska gälla om skolor ska läggas ned eller startas upp.  

- - - - - 
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 13 november 2023 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 336 KFKS-2023-01005 

Motion – Utred införandet av Lommamodellen i Nacka 
Motion den 13 november 2023 av Espen Bjordal (S), Helena Westerling (S), Majvie Swärd (S), Henrik 

Unosson (S), Håkan Athari Håkansson (S), Henrik Frank (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion 

- - - - - 
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 13 november 2023 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 337 KFKS-2023-01106 

Interpellation – Försäljningen av samhällsfastigheter till 

Rikshem  
Interpellation den 13 november 2023 av Johanna Kvist (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats 

Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 

nästkommande sammanträde.  

Handlingar i ärendet 
Interpellationen 
 

- - - - - 
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 13 november 2023 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 

 

 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 338 KFKS-2023-01108 

Interpellation – Vad händer med planerna för 

idrottskluster på Järlahöjden 
Interpellation den 13 november 2023 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 

Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 

nästkommande sammanträde.  

Handlingar i ärendet 
Interpellationen 
 

- - - - - 

 


